
 
 

    Landsbyordningen  Voerladegård  
Skolebestyrelsesmøde tirsdag den 4. februar 2025.  

kl. 19.00- 21.30 
på personalestuen  

 
Referat 

   
Forældrerep.:  Anders, Ditte,  Jan, Nadia, Marie, Poul  
Medarbejderrep: Christian, Brian 
Ledelse: Jeanette, Merete 
 
Gæst til punkt 1: Anders Black fra klubben  
 
Afbud: Rikke 
 
Vært:  Jan   
 

1. Børns liv med sociale medier – drøftelse.  Ca 20-30 minutter.  
En generel drøftelse med blik for om vi som institution vil/skal mere i forhold til at 
balancere ”vores” børn/unges brug af de digitale platforme bedre, igennem hele deres 
hverdag.  
 
Anders Black, pædagog i klubben og ældste storeteam, er inviteret med til mødet idet han 
har en stor interesse i børn og de digitale medier/sociale medier.  
 
Merete forsøger at rammesætte punktet - bl.a. med baggrund i forældrehenvendelse i 
efteråret.  
 
Anders giver 2-3 af sine vigtigste pointer – hvorfor han mener vi voksne (forældre og 
fagpersonale sammen) skal være opmærksomme og rammesættende i børn og unges brug af 
sociale medier.  
 
Bilag vedhæftet dagsordenen er en rapport fra Børns Vilkår fra maj 2024 ”Børns liv med 
sociale medier”. Det forventes ikke at i har læst den fra ende til anden -men brug lidt tid på 
at skimme/skrålæse.  
 
Kan vi konkludere noget på baggrund af vores drøftelser? Kan/skal vi gøre noget anderledes 
til næste skoleår? Kan/skal vi lægge op til en vis form for konsensus blandt forældrene i de 3 
teams?  
Referat: 
Kort oplæg fra Anders på baggrund af rapporten fra Børns Vilkår.  
Derefter resultaterne fra en undersøgelse blandt børn i yngste og ældste om mobilbrug og 
debut på et eller flere sociale medier. Undersøgelsen viste at børnene i yngste debuterede 
tidligere end de nuværende elever fra ældste på de sociale medier. Næsten alle havde adgang 
til medierne når de var 10 år.  



Drøftelse af hvordan SB understøtte en udskydelse af brug af de sociale medier og en øget 
brug af institutionens fritidstilbud.  
Punktet tages op på næste møde, med henblik på at sætte fælles retning og anbefalinger for 
brug af sociale medier via forældre-aftaler i de 3 teams.  

 
2. Orientering ved: 

Ledelse:  
Skole: 
Kæmper med rengøring. Alt spiller på personaledelen, alle hjælper alle. Der er kommet en 
ny elev i lille-team. Der laves trivselsmåling for eleverne i den kommende tid.  
Merete har været på ”Skanderborg-døgn” med skoledelen, skal afsted i uge 8 ift. dagtilbud. 
Dagtilbud drøfter minimumsnormeringer og uddannelsesgrad. Tildeling til dagtilbud er et 
problem i flere institutioner.  
Den gamle by i december, evaluering i personalegruppen. Vil holde fast i det evt. hvert 
andet år og en anden tur hvert andet år, som ikke kræver en dyr busudgift. Alle er glade for 
en fælles dag for alle.  
3. og 4. årgang har været afsted på Morten Børup-skolen med LEGO-Space.  
Multibanen – det er et ønske om kunstgræs på banen fra yngste. Opmærksom på at det kan 
begrænse anvendelsen.  
Biblioteket – der er ansøgt og modtaget tilsagn om bøger til biblioteket for ca. 50.000 kr. 
Den kommende proces bliver at børnene kommer til at få indflydelse på hvad der købes ind 
af litteratur.  
Multisalen – afventer igangsættelse af projektet.  
 
Børnehaven: 
Der er styr på personalet i børnehaven. En barsel tilbage, en ny barsel i slut februar. Der er 
ansat pædagoguddannet barselsvikar, med et kort overlap. Vores vikar bliver i huset, da der 
er opgaver hen over foråret som kan holde beskæftigelsen i gang.  
Gang i efteruddannelse på KVALid.  
Vi ser frem til den kommende opgave omkring det anmeldte tilsyn. Det var en god oplevelse 
sidst, det forventer vi også denne gang. Tilsynsmaterialet er lige så meget et værktøj til 
udvikling af den pædagogiske praksis. Vigtigt at formidle til forældrene hvad tilsyn drejer 
sig om.  

 
Medarbejdere:  
Lille-team – bibliotekstur i fredags, rigtig god dag. Besøg af elevrådet, ift. hvad de mangler, 
som ikke er urealistisk.  
Klub og SFO – arbejde med huler.  
Skole – opmærksomhed på at der ligger snus i skolegården. Gode børn, velfungerende og 
hjælpsomme, og godt kollegaskab.  Forårsfesten begynder at røre på sig, temaet er ”magi”. 
Børnene ønsker sig ind på de forskellige temaer.  

 
3. Fælles møde med bestyrelserne i 4-skole samarbejdet. Orientering ved Anders og Ditte 

Referat: 
Snakken var at der ikke var de store problemer. Ønske om online-møder hvor der kunne 
følges op hvordan det går.  
Vigtighed at få sat rammen og kommunikationen om trivsel fra starten.  

 



4. Økonomi – regnskab for 2024  
Samlet set er Landsbyordningen kommer ud med et lille plus.  
Merete og Jeanette orienterer. 
 
Der laves aftale med økonomiudvalget (Jan og Anders ) om opfølgende møde inden 
foretræde i Børn- og Ungeudvalget. De mødes fredag den 21/2 eftermiddag.  
Referat:  
Regnskabet fra 2024 balancerer. Skolen lidt overskud, børnehaven lidt underskud. 
Baggrunden for underskud er det lave børnetal, OK stigninger. 
Budget for 2025 er under færdiggørelse. Bestyrelsens økonomiudvalg inviteres til en 
gennemgang.  

 
5. Ny standard for skolefravær. Orientering og drøftelse. Merete  

Skanderborg Kommune har ”on-going” fokus på forebyggelse af skolefravær. Der er 
udarbejdet en revideret standard for området. Merete giver nogle eksempler på, hvad det 
betyder i praksis. Ligeledes en status på hvordan Voerladegård Skoles blandt de øvrige 
skoler.  
Referat: 
Det har kommet ny procedure for håndtering af fravær.  
Nu er der en opmærksomhed når elever har 10% fravær. Det har vi ret mange, der har. Eks. 
ekstraordinær frihed og lidt sygdom kan gøre det.  
I første omgang er det lærerteamet som laver en vurdering af fraværet. Lærerne har en 
systematik for at kigge på fravær for eleverne og handle på det.  
Her er det også vigtigt at få ”Barnets lov” i spil og barnets stemme ind. Der forventes at vi 
som skole fremadrettet vil tage lidt flere børnesamtaler.  
Merete retter en øget opmærksomhed på det ekstraordinær fravær, hvis barnet i øvrigt har 
fravær efter anbefaling fra kommunens fraværskonsulent.   
Vi ligger gennemsnitligt i fravær, sammenlignet med andre skoler.  

 
6. Procedure for nye forældre i børnehaven. Orientering ved Jeanette 

Opfølgning på pkt 3 fra sidste møde. Se bilag.  
 
               Link til hjemmesiden og velkomstfolder.  
               Om Børnehaven | Landsbyordningen i Voerladegård 
            Referat: 
            Jeanette gennemgik det medsendte bilag for modtagelse af nye børn i børnehaven. Det er et 
fokus fra SB i 2025. SB kvitterede for det fremlagte bilag, med enkelte opmærksomhedspunkter. 
Det bliver taget med i næste drøftelse af procedure.  
             

7. Skolemælk – orientering ved Merete. Beslutning næste møde.  
Hvad tænker bestyrelsen – skal vi blive ved med at ”tilbyde” skolemælk på stedet? 
Referat: 
Pt. får 10 elever mælk i dette skoleår. Der er en nedadgående tendens for elever der får 
skolemælk.  
SB besluttede at udfase skolemælk fra det kommende skoleår. Merete informerer om den 
påtænkte udfasning i et nyhedsbrev, og lytter til forældrestemningen.  

 
8. Retningslinje for idrætsfaget på Voerladegård Skole. Drøftelse og beslutning. Se bilag. 



Lærerne i idrætsfaget har ønsket, at vi samlet set som skole melder mere tydeligt ud, hvad vi 
forventer til faget idræt og på den måde undgå tvivl og eventuelle diskussioner.   
Referat:  
Kort drøftelse af håndteringen omkring eks. bad. 
SB besluttede retningslinjen. 

 
9. Nyt fra udvalgene – og input til mødet med Udvalget.  Anders  

Referat: 
Formanden har rettet henvendelse til Villa Himmelblå i Sdr. Vissing for at gå i dialog om 
kommunikation om vores skole til deres børn.  

 
10. Punkter til næste møde – og hvem er vært? Kig på årshjulet – vigtige datoer?  

Referat: 
- Punkt til næste møde: Mobiltiltag og regler. 
- Næste vært: Nadia 
 

11. Evt. 
Referat: 
- Læsning –forældrekvittering for at det øgede fokus på læsning også skaber resultater. 

Lilleteams lærere arbejder meget systematisk og eksemplarisk med læsningen, bemærkes 
det.  

 
 
Vel mødt 
Anders og Merete   

 
 


